
Zápis z jednání Osadního výboru Horní Stakory (OVHS) 26.8 2021 od 17 hodin 

Účast členů: P. Švestková, M. Štěpánek, J. Horák, M. Rybář, Ing. Mlejnek 

Přizvaní zastupitelé: Ing. Blecha,  

Hosté: p. Myslík  

1) Požadavek na řešení odvádění vody z horní hasičské nádrže. Předkládá pan Myslík po 

dřívější dohodě s panem Pískačem, jako vlastníků dotčených pozemků. 

Současný stav: 

1. část vodoteče přes zahrady pod hrází byla postupně zatrubněna obcí a před několika lety 

dalším vlastníkem (cca 100 m). 

2. část vodoteče je vedena úžlabinou louky až k oplocení domu pana Pavla Vaňka, zroste 

zde rákos a voda se částečně vsakuje (cca 100 m).  

3. část vodoteče přes zahradu pana Pavla Vaňka je nejstarší zatrubněná část (cca 50 m). 

4. část vodoteče je vedena jako zarostlá stružka po ploché louce – pozemek pana Myslíka 

a Piskače ke plotu s podezdívkou manželů Bártových (cca 100 m).  

5. část vodoteče je vedena zahradou Bártových ve žlabovkách, trubce a opět žlabovkách 

ke vpusti do dešťové kanalizace v oplocení (cca 15 m). Při šetření dnešního dne se všechna 

voda vsákla ve 4. části na louce. Zahradou Bártových již žádná voda netekla. Dle vyjádření 

pí Bártové zde voda protéká jen po vydatných deštích. 

6. část vodoteče je zatrubněna na pozemku pana Spasova a pokračuje pod státní 

průtahovou silnicí jako veřejná dešťová kanalizace obce.   

Pan Myslík uvádí, že při vydatnějších deštích, nebo v případě vypouštění hasičské nádrže 

za účelem čištění nebo opravy se voda rozlévá a teče do jejich nemovitostí. Historická 

trasa této vodoteče, která svádí vodu z vrchu Baba není nijak formálně zakotvena. Vlastní 

pozemky a formální zakotvení má vodoteč až od vyústění dešťové kanalizace, vedené 

středem Horních Stakor. 

 

Majitelé 4. části žádají o zásadní řešení technického stavu strouhy tak, aby 

neohrožovala jejich nemovitosti (a pí Pavlíkové) nepřiměřeným podmáčením, nebo 

zaplavením. Upozorňují, že 6. část je nedostatečně průchodná a měla by být prohlédnuta. 

Navrhují aby, 4. část strouhy byla nejlépe svedena v některém vhodném místě do dešťové 

kanalizace v ulici k horní hasičské nádrži. 

OVHS doporučuje, aby město uzavřelo dohodu, minimálně s vlastníky 4. části, o  

vyhovujícím vedení a údržbě stružky v 4. části.  

OVHS žádá, aby město co nejdříve zajistilo po dohodě s vlastníky 4. části pročištění 

stávající stružky tak, aby mohla být hasiči vypuštěna, vyčištěna a znovu utěsněna horní 

požární nádrž, kde voda nyní nekontrolovaně uniká netěsným kbelem.   

OVHS se domnívá, že by v maximální délce trasy stružky mělo být zachováno 

vsakování. Ve 4. části by mohlo být přijatelné perforované vsakovací zatrubnění, které by 

odvedlo mimořádné přívalové srážky do dešťové kanalizace. Požadované klasické 

zatrubnění a přímé převedení veškeré vody do dešťové kanalizace se jeví jako nejméně 

vhodná varianta. Podrobnosti bude komunikovat člen OVHS M. Štěpánek. 



2) Úpravy veřejné zeleně. Občané upozorňují na přerostlou zeleň na cestě na hřbitov a 

v parčíku za hasičskou nádrží. Dále na neudržovaný obecní pozemek nad Ing. Mlejnkem, 

kde proběhla výsadba třešní a nikdo tuto plochu již dlouho neseká.  

    OVHS žádá, aby byla tato zeleň pokud možno co nejdříve upravena. 

 

3) Doplnění hřiště za školou o několik stromů. Matky s dětmi kladně hodnotí úpravu 

tohoto prostoru pro odpočinek, ale postrádají v letních dnech nějakou stínící zeleň. 

OVHS žádá, aby správní odbor zvážil a prověřil možnosti výsadby stromů 

v odpočinkové části hřiště za školou.  

 

4) Informace o stavbě kanalizace – hlavní ulice mají dokončen asfaltový povrch. Správní 

odbor individuálně řeší vzniklé problémy. Nad domem Jiřího Beneše byly odstraněny 

obrubníky a řeší se odvodnění vozovky do dešťové kanalizace. Vznikne i prostor pro 

parkování ale je třeba po odvodnění upravit i povrch tohoto pásu.  

Osadní výbor žádá, aby prostor po deponii u školního plotu, kde byla tráva, byl 

upraven jako parkoviště hlavně pro návštěvníky školy.  

 

5) Informace o připravované přeložce vysokého napětí ve východní části Horních Stakor 

ze sloupů okolo obce do kabelů kolem hlavní silnice. Občané nechápou, proč se má tato 

přeložka provádět, vedení bylo vybudováno relativně nedávno. Známý je jen problém 

s umístěním sloupu VN na pozemku pana Jiřího Beneše, který žádá o jeho odstranění, 

protože umístění s ním nebylo projednáno. Opět bude zbytečně rozkopána polovina obce 

bez zjevného efektu. 

Osadní výbor žádá vedení města, aby prověřilo nutnost provedení přeložky a o 

důvodech informovalo občany.   

 

  Zapsala P. Švestková, předsedkyně osadního výboru. 


